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 Roland Swedestam, KS 
 Ewy Svensson SN 
 Ove Hagstrand, PRO Söderåkra/Bergkvara 
 Dagmar Holgersson, RPG 
 Bernt Magnusson, PRO Söderåkra/Bergkvara 
 Lennart Andersson, SPF Torsås 
 Karin Fransson, PRO Gullabo 
 Karl-Erik Gustavsson, SPF Torsås, t o m § 27 
 Elsie Ludwig, SPF Söderåkra/Bergkvara 
 Anna-Greta Dahlqvist 
 Mats Nilsson 
  
Övriga deltagande Carina Leijon, sekreterare 
 Agnetha Karlsson, enhetschef hälso- och sjukvården § 24 
  
  
  
  
Utses att justera Elsie Ludwig 
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plats och tid  
 
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer  
  Carina Leijon 21-38 
 Ordförande   
  Henrik Nilsson-Bokor  
 Justerande  
  Elsie Ludwig  
  ANSLAG/BEVIS 
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för protokollet 

Socialkontoret, Torsås   

    
    
Underskrift    
 Kerstin Nilsson, ass.  
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§ 21 
 
Mötets öppnande 
 
Ordförande förklarar dagens möte öppnat och hälsar alla välkomna.  
------- 
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§ 22 
 
Godkännande av dagordning 
 
Dagordningen godkänns, med övrig fråga om färdtjänst meddelad 
av Carina Leijon. 
------ 
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§ 23 
 
Val av justeringsman 
 
Till att justera dagens protokoll valdes Elsie Ludwig.  
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§ 24 
 
Hemsjukvården i Torsås kommun 
Agnetha Karlsson, enhetschef för hälso- och sjukvården i Torsås 
kommun är inbjuden till dagens möte för att berätta om 
verksamheten efter övertagandet från landstinget sedan 2008-01-01 
upp till sjuksköterskenivå. En kommun har inte rätt att anställa 
läkare. 
 
Fyra distriktssköterskor bytte arbetsgivare från landsting till 
kommun och två kulturer möttes för att bli en. Idag är 
bemanningen 11 sjuksköterskor på dag/kväll och tre som arbetar 
natt (en person per natt i tjänst). På rehabiliteringsenheten arbetar 
två arbetsterapeuter och två sjukgymnaster. Enhetens målsättning är 
att kommuninnevånarna ska känna sig trygga och säkra i sitt hem 
med de medicinska insatser de får från kommunen. Hälso och 
sjukvårdslagen styr det dagliga arbetet.  
 
För att säkerställa tillgängligheten har samtliga områden en 
telefonsvarare där det går att tala in ett meddelande om ingen svarar 
just vid det tillfälle man ringer. Sjuksköterskan ringer sedan upp så 
fort hon är tillbaka på kontoret igen. Hälsocentralen kan förmedla 
samtal till kommunens sjuksköterskor. Under helger är det jouren i 
Kalmar som tar samtalen. Telefonnumret är 048641230. 
Telefonnummer finns i telefonkatalogen och på hemsidan. 
 
Samtliga sjuksköterskor utgår från kontor belägna i Samhalls lokaler 
och de är indelade i tre vårdområden som följer 
hemtjänstgrupperna. Målsättningen är att få en än högre grad av 
samhörighet med hemtjänsten.  
 
Om någon patient tillfälligt är på korttidsplats på Sophiagården 
behåller patienten sin sjuksköterska även under vistelsen där. 
 
Kvalitetsarbetet är för närvarande fokuserat på fallförebyggande 
arbete, undvikande av trycksår och vardagsrehabilitering i hemmet, 
dvs. förebyggande arbete. 
 
Torsås kommun har hittills klarat hemsjukvården bra ekonomiskt. 
 
KPR tackar Agnetha Karlsson för informationen. 
 
 
 
 
------- 
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§ 25  
 
Äldreguidens resultat i kommunens äldreboenden 
 
På uppdrag av KPR föregående möte redogör Carina Leijon för 
resultatet i äldreguiden (från Socialstyrelsen)a Mariahemmet, 
Sophiagården och Solgläntan (se bilaga). 
Analys av resultaten är följande: 
Delaktighet: Resultatet för Torsås är mycket högt. Det som mätts är 
antalet genomförandeplaner och det har socialförvaltningen arbetat 
mycket med. Idag är i princip samtliga klara med det. 
Personaltäthet: Torsås ligger lägre än övriga länet och Solgläntan 
lägst av kommunens boende. Här påverkar säkert att Solgläntans 
personal arbetar ute i Söderåkras hemtjänst, som en del av sitt 
arbete. 
Kompetens: De personalkategorier som har högskolekompetens är 
enhetschefer och legitimerad personal. Det kan vara så att Torsås 
har en lägre andel av just dessa kategorier än övriga kommuner. 
Socialförvaltningens uppfattning är att baspersonalen i hög 
utsträckning har yrkesutbildning. Notera kan att till hösten ska 12 
personer gå en uppdragsutbildning för att höja sin kompetens till 
gymnasienivå. I det sammanhanget fick Solgläntan två platser, på 
grund av att de hade många outbildade. I denna mätning har 
Solgläntan det bästa resultatet i kommunen! Det är viktigt att ta 
mätningar och statistik av olika slag för vad det är, en lägesbild vid 
mättillfället. 
Kontinuitet: Mariahemmet har störst andel personal med låg 
tjänstgöringsgrad, på grund av att när den nya arbetstidslagen 
infördes var det ett sätt att behålla tjänstgöring var tredje helg för 
personalen. 
Självständighet: Här slår den låga standarden på Sophiagården rejält 
igenom. Även på Mariahemmet finns begränsningar i standarden. 
Mat: Torsås har ännu inte möjlighet att erbjuda två rätter att välja på 
vid huvudmålet, vilket flera kommuner har idag. 
Ledning: Här har Socialstyrelsen endast tittat på hur många 
underställda man har som chef och bedömt det som att man har 
större förutsättningar att vara en god ledare om man inte har så 
många att ansvara för. I mätningen har säkert inte framkommit att 
enhetschefen för Solgläntan även har andra arbetsgrupper utanför 
Solgläntan att ansvara för. 
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§ 26 
 
Biståndshandläggning, riktlinjer 
SPF centralt gör en förfrågan om biståndshandläggarna har 
instruktioner för sin biståndshandläggning. 
 
Carina Leijon känner inte igen begreppet ”instruktioner” i detta 
sammanhang, kan det vara riktlinjer man syftar på? 
 
I Torsås kommun har inte funnits några riktlinjer formellt som är 
beslutade av socialnämnd. Det finns med i årets styrkort som ett 
mål att uppfylla. 
 
Dock arbetar handläggarna efter vissa informella riktlinjer t ex 
städning var tredje vecka. Det är viktigt att inte glömma bort att 
socialtjänstlagen tydligt lyfter fram att varje insats ska bygga på en 
individuell bedömning utifrån den enskildes specifika situation. 
Riktlinjer är till för ”normalfallen” och ska brytas ibland. 
 
Länsstyrelsen i länet har inte tidigare varit förespråkare för riktlinjer 
just på grund av att det är viktigt att värna om en individuell 
bedömning. 
 
Fördelen med riktlinjer kan vara att det politiska ansvaret tydliggörs. 
Det är genom riktlinjer ribban för vad som är skälig levnadsnivå 
sätts politiskt i kommunen, räcker sedan inte resurserna till för den 
nivå som lagts i riktlinjerna måste politiken ta andra beslut och 
sänka nivån för vad som är skäligt att få. 
 
KPR menar att få komma ut är en mänsklig rättighet, liksom 
stimulans, där Träffpunkterna som nu finns i kommunens samtliga 
delar är ovärderliga. 
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§ 27 
 

Verkställighet av beslut 
KPR hänvisar till en rapport som socialstyrelsen lämnade för några 
år sedan om verkställigheten av beslut, där endast 60 % av besluten 
blev verkställda. Med verkställighet av beslut menas att en insats 
genomförs i enlighet med beslutet. Möjligen kan det vara rapporten 
som kom 2001 ”Rättssäkerhet inom äldreomsorgen”. 
 
Torsås har idag inga verktyg för att på ett smidigt sätt följa upp 
verkställigheten av beslut. Det finns sådana på marknaden och 
Carina Leijon hoppas att det ska finnas i Torsås inom en tre års 
period. 
 
En risk med s.k. ”nollning” dvs. att frånvarande personal inte 
ersätts av vikarie kan ju vara att ett beslut inte verkställs. Sker detta 
ska en avvikelse noteras. 
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§ 28 
 
Hemsändning av varor 

  
 I socialförvaltningens målsättning för 2009 ligger att upphöra med att 
 låta hemtjänstpersonalen göra inköp till enskilda. Undantaget är om man 
 själv kan följa med till affären. 
 En inbjudan till dialog med handlarna i kommunen kommer att skickas 
 ut inom kort för att diskutera möjligheterna med hemsändning. 
 
 Roland Swedestam informerar om den varuförsörjningsplan som 
 upprättas i kommunen, där varje butik som praktiserar hemsändning 
 kan rekvirera 70 kronor från kommunen per hemsändning. 
 
 Socialförvaltningen arbetar även för att hemsändning av apoteksvaror 
 ska användas av den enskilde istället för att personal ska stå och köa 
 under sin arbetstid. 
 
 Beslutet är en socialnämndsfråga och KPR ställer sig bakom den 
 beskrivna hanteringen ovan. 
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 § 29 
 Demensomsorg 
 
 En arbetsgrupp, där Kerstin Jonskog är sammankallande, arbetar med 
 att se över möjligheterna att skapa en renodlad demensenhet på 
 Mariahemmet. Övriga deltagare i arbetet är Anna-Karin Jönsson
 enhetschef, Marie-Louise Karlsson biståndshandläggare, Birgitta 
 Alsterfalk Representant från Demensanhörigföreningen, Lena Karlsson 
 omsorgsassistent på Mariahemmet, Eva Svensson, demenssjuksköterska. 
 
 Syftet är att ge möjlighet för människor med demens att erbjudas ett 
 värdigt liv, när det egna hemmet inte längre är ett alternativ. 
 Uppdraget ska ge svar på: 

• Verksamhetens innehåll 
• Personal, Kompetenskrav, Personaltäthet 

• Inventering av hur många som i dagsläget har diagnos 
demens 

• Prognos på antalet demenssjuka i framtiden 
 Det kommer förmodligen att handla om att 8 – 10 platser används för 
 demensomsorg. 
 Idag är det Hasselbacken på Sophiagården som är den enda renodlade 
 demensenheten i kommunen. 
 
 Uppdraget till arbetsgruppen ska vara slutfört till sommaren och 
 presenteras för socialnämnden. 
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 § 30 
 
 Rätt till särskilt boende 
 KPR tar upp frågan om inte inflyttning i särskilt boende bör vara en 
 rättighet när man är 85 – 90 år och att detta slås fast formellt? Processen 
 med en socialtjänstutredning borde tas bort hävdar KPR. Det bör vara 
 en mänsklig rättighet och det ska säkra tryggheten. Det räcker för många 
 att höra ljud ifrån andra människor och att kontinuerligt ha personal 
 omkring sig. 
 
 Carina Leijon menar att socialtjänstlagen inte är en rättighetslag i den 
 bemärkelsen. Dock har socialförvaltningen i princip inga avslag på 
 särskilt boende, vilket är ett tecken på att även trygghetsaspekten 
 beaktas i bedömningen. 
 
 Ewy Svensson påtalar att antalet fallskador i Torsås var tredubbelt 
 vanligare i särskilt boende än i det ordinära boendet vid senaste 
 mätningen. Det talar för att det är säkrare att ta sig fram i den sedan 
 många år välkända miljön i det egna hemmet. 
 
 KPR är nöjda så långt och kommer att bevaka antalet avslag i särskilt 
 boende. 
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 § 31 
 Lagen om valfrihet inom vård och omsorg 
 KPR ställer frågan varför Torsås kommun inte har sökt statsbidrag för 
 att utreda möjligheterna att införa ”Lagen om valfrihetssystem inom 
 vård och omsorg (LOV)? 
 
 LOV innebär att den kommun eller landsting som vill kan utveckla 
 system där medborgare får välja mellan ett antal olika leverantörer av 
 vård och omsorg inom de offentliga systemen. Lagen trädde i kraft 
 2009-01-01. Det är frivilligt för kommuner att införa valfrihetssystem. 
 
 Carina Leijon meddelar att hon gjort bedömningen att ingen av den 
 ordinarie personalen har kunnat ta på sig ett sådant utredningsuppdrag, 
 att kommunens storlek talar för att bidraget inte kunnat möjliggöra en 
 extern anställning, att det är brist på kontor i kommunen och inget tryck 
 i frågan här i Torsås. Varför uppgiften inte har prioriterats av Carina. 
 
 KPR är nöjda med svaret. 
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 § 32 
 Studiebesök 

KPR har tidigare framfört önskemål om studiebesök i de särskilda 
boendena. Med anledning av detta är förslaget att hålla öppet hus del av 
dag under vecka 37 på Sophiagården och Solgläntan. Bostäderna visas 
givetvis inte om det bor någon i dem. 
 
Träffpunkten i Söderåkra får i uppdrag att anordna det hela på bästa sätt. 
Eventuellt blir det tillfälle att se Mariahemmet på liknande sätt vid ett 
annat tillfälle. 
 
Henrik Nilsson-Bokor tar i sammanhanget upp att det sker en satsning 
på utemiljön vid Träffpunkten i Söderåkra. Om det finns intresse från 
föreningarna att engagera sig är det välkommet. 
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 § 33 
 Mat och hyreskostnader i särskilt boende 
 
 Hyran i de särskilda boendena höjs med samma procentsats som TBAB 
 förhandlar fram med Hyresgästföreningen i det ordinära boendet. För 
 2009 höjdes hyrorna med 4 % och ligger nu på mellan 2 500 – 3 500 kr i 
 månaden, förutom en två rummare på Solgläntan. 
 
 Kostpriset höjdes till den nivån socialnämnden får betala till 
 kostenheten inför 2009. Tidigare har socialnämnden subventionerat 
 matpriset utan att det uppmärksammats särskilt. Det var inte längre 
 möjligt med dagens ekonomi och alternativet, att minska på 
 personalstyrkan för att ha ett lägre kostpris var heller inte görligt. 
 Socialnämnden har istället låtit garantibeloppet om 1740 kronor kvarstå 
 för dem i särskilt boende som har lägre än två basbelopp i kapital samt 
 tillskrivit kommunstyrelsen att arbeta för att kostenheten kan hålla ett 
 lägre portionspris till socialnämnden framöver. 
 
 Roland Swedestam meddelar att en översyn på kökens upprustning och 
 organisering pågår. 
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 § 34 
 Föreningsbidrag 
 Karin Fransson, PRO Gullabo, framför att föreningen har svårt att få 
 ihop sin ekonomi sedan föreningsbidraget sänktes drastiskt från 7 500 
 kronor till 3000 kronor 2008. Socialnämnden har fattat beslut om att 
 3000 kronor delas ut i år också. Beslutet föregicks av ett 
 tjänstemannaförslag om 4000 kronor och votering i socialnämnden. 
 
 Carina erbjuder föreningarna att låna lokaler av socialnämnden för sina 
 möten, för att på detta sätt hjälpa föreningarna, som bedriver ett 
 förtjänstfullt arbete i socialförvaltningens verksamheter. 
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 § 35 
 Moped på gångvägarna 
 Ett beslut om ändring i ordningsstadgan för gångvägar som skulle 
 innebära att mopeder får köra där om gångvägen innehar en viss bredd 
 oroar KPR. Roland Swedestam meddelar att förslag till beslut har gått 
 på återremiss till KSAU och det är sannolikt att det inte blir något 
 sådant beslut fattat. 
 
 Den informationen är KPR nöjd med. 
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 § 36 
 Trygghetsboende 
 En arbetsgrupp arbetar med bland annat de frågeställningar som TFAB 
 har uttryckt i samband med att förslag på ritningar togs fram. 
 Arbetsgruppens arbete ska vara klart i mitten av juni. Lennart 
 Andersson företräder KPR i arbetet. 
 
 En viss osäkerhet råder om att fortsätta arbetet, då signaler om att det 
 inte blir något av signaleras från en del håll. Uppbyggnaden av 
 Valfridsbo är en faktor som kan leda till att det blir svårare för TFAB att 
 hyra ut än vad kommunen tidigare räknat med. TFAB tar inte risken att 
 bygga nytt om inte kommunen garanterar uthyrningen. Efterfrågan på 
 lägenheter är idag inte större än att det finns lediga lägenheter. 
 
 Dock slår KPR mötet fast att arbetsgruppen ska fortsätta sitt arbete, då 
 det blir ett underlag för framtiden. 
 
 Lennart Andersson SPF, tar upp frågan om intresset från kommunen av 
 att pensionärsföreningarnas medlemmar är behjälpliga med en enkät om 
 behovet av Trygghetsboende hos innevånarna. Detta har gjorts i 
 Kalmar kommun. Metoden är att ”pigga pensionärer” genom att knacka 
 dörr ser till att människor svarar. 
 
 Dagens KPR ledamöter beslutar att Carina frågar i Kalmar kommun om 
 enkäten varit till hjälp och Lennart Andersson frågar 
 pensionärsorganisationerna. 
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 § 37 
 Övriga frågor 
 
 Carina Leijon meddelar att hon fått uppdraget att se över vad det skulle 
 innebära om KLT tar över färdtjänsten för Torsås kommun. 
 
 Frågan lyfts vid höstens första KPR möte. 
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 § 38 
 Mötets avslutande 
 Ordförande avslutar dagens möte genom att önska alla en trevlig 
 sommar. 
 
 Nästa KPR möte äger rum den 22 september. 


